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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Navracsics Tibor, területfejlesztési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen információkkal rendelkezik a meghiúsuló 
magyar-román határmenti (ROHU) pályázatok meghiúsulásával kapcsolatban?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Európai Unió társfinanszírozásával megvalósuló Interreg V-A Románia-Magyarország Program
a  két  ország  határmenti  övezetének  együttműködésének  támogatását  szolgálja.  A  ROHU
pályázatként  is  ismert  projekt  keretében  a  Dél-Békés  Mentőcsoport  200  db.  defibrillátor
megvásárlását és azok használatára közel 10 ezer önkéntes kiképzését tűzte ki célul. A pályázat
értéke elérte a 12 millió eurós összeget.

A pályázat  sikeres  elbírálását  követően  azonban  a  megyei  önkormányzat  mégis  inkább  elállt  a
projekt  támogatásától  és  egy  másik  -  sokkal  inkább  az  itt  élők  érdekét  szolgáló  -  pályázatot
támogatott, amely a békéscsabai, a gyulai és az orosházi kórház számára eszközbeszerzést hajtott
volna végre. Az Irányító Hatóság azonban ezzel az új pályázattal érdemben már nem foglalkozott,
mert a vonatkozó gyakorlat szerint egy elbírált pályázat ilyen típusú megváltoztatására már nincs
lehetőség.

Ennek megfelelően valószínűnek tűnik, hogy ez a 12 millió eurós forrás átcsoportosításra kerül és
többé  már  nem  lesz  hozzáférhető.  A kialakult  helyzet  ráadásul  nemcsak  Békés  megyét  érinti
hátrányosan.  A tartaléklistára  helyezett  más  pályázatok,  például  a  pályázati  forrásra  számító
Szabolcs-Szatmár-Bereg  megyében  szintén  nem  lesznek  megvalósíthatók  az  ügyből  eredő
időveszteség  miatt,  így  más  határmenti  beruházások  sem részesülhetnek  a  magyar-román  határ
mentén élők támogatására szánt összegből.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

 

1.  Milyen  információkkal  rendelkezik  a  magyar-román  határ  mentén  élők  megsegítésére



létrehozott pályázatok meghiúsulásával kapcsolatban?

2.  Mi  a  véleménye  területfejlesztési  miniszterként  a  Békés  megyei  pályázat  azon
célkitűzéseiről, mely 200 defibrillátor beszerzését és közel 10 ezer önkéntes kiképzését célozta?
Elfogadható-e  Ön  szerint,  hogy  a  késedelem  a  Szabolcs-Szatmár-Bereg  megyei  fejlesztés
ellehetetlenülését is okozta?

3. Mit lehet tenni annak érdekében, hogy a 12 millió eurós pályázati lehetőség ne vesszen el a
magyar-román határ mentén élők számára?

 

Várom válaszát!
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